
幼稚園教育計劃 
中華文化校本學習活動展示 

 

學校名稱：香海正覺蓮社佛教慧光幼稚園 
 

2024-25 年度 
 

K2 年級 
 

活動名稱 

戶外學習活動-香港兒童探索博物館 

 

活動目標 

 認識中國傳統服飾及傳統活動。 

 知道科學、技術、工程、藝術和數學(S.T.E.A.M)的基本概念。 

 主動提問和探索新知識。 

 培養幼兒的自主學習態度。 
 

活動簡介 

本園為低班學生安排了「香港兒童探索博物館」的課外體驗活動，以「遊玩中學

習」為核心理念，透過互動探索提升幼兒在語言、S.T.E.A.M.（科學、技術、工

程、藝術、數學）、文化認知(如:傳統小玩意、皮影戲、中華服飾等)的發展，除

了培養孩子自主學習的能力，同時加深幼兒對中國傳統文化的認識，承傳中國的

文化。 
 

活動記錄（例如︰兒童作品 / 活動的照片 / 影音） 

 

   



Kindergarten Education Plan 
Promotion of Chinese Art and Culture 

 

School Name: HHCKLA Buddhist Wai Kwong Kindergarten 
 

School Year 2024-25  Grade : K3 
 

Activity Name 

Hong Kong Children’s Discovery Museum 
 

Activity Objectives 

 Understand traditional Chinese clothing and cultural activities. 
 Understand basic S.T.E.A.M.concepts. 
 Demonstrate the ability to ask questions actively and explore new knowledge. 
 Cultivate a self-directed learning mindset in children. 
 

Activity Description 

Our kindergarten arranged an extracurricular learning experience at the "Hong Kong 
Children’s Discovery Museum" for K2 students. Centered around the concept of 
"learning through play," the activity fosters children's development in language, 
S.T.E.A.M. (Science, Technology, Engineering, Arts, and Mathematics), and cultural 
awareness (such as traditional toys, shadow puppetry, and Chinese clothing) through 
interactive exploration. In addition to fostering independent learning, it also deepens 
children’s understanding of traditional Chinese culture and promotes cultural heritage. 
 

Activity Record (e.g. children's work, activity photos/videos) 

 

 


